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Protokół 

z II sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 04 czerwca 2024 r.  

II sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu Gminy 

Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00.  

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Ad. 1.  

Szanowni Państwo, otwieram drugą sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja jest 

transmitowana online oraz nagrywana. Zwracam uwagę, aby podczas sesji nie ujawniać 

danych osobowych. Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest 

Wójt Gminy Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji, utrwalane  

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji. Na podstawie art. 20 ust. 1b 

ustawy o samorządzie gminnym oraz art. 18 ust. 3 ustawy o dostępie do informacji 

publicznej. Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można 

znaleźć na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą  

w sesji. Witam wójta, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, sołtysów, 

radnych powiatowych, Komendanta Komisariatu Policji w Pawłowicach. Witam wszystkich 

gości uczestniczących w dzisiejszej sesji oraz mieszkańców, którzy obserwują obrady 

poprzez transmisję. W związku z tym, że to jest pierwsza sesja dla niektórych, witam 

również oficjalnie Panią Skarbnik Mirelę Brańczyk, jak i Pana Sekretarza Adama Sojkę. 

Radnych proszę o potwierdzenie obecności na tabletach. Stwierdzam, że w obradach 

uczestniczy 14 radnych.  

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu 

Ad. 2 

Przedstawię teraz porządek sesji.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołów z LVII sesji z dnia 30 kwietnia 2024 r. i I sesji  

z dnia 07 maja 2024 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2024-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/528/2023 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

gminy Pawłowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym finansowania 

działalności Szpitala Joannitas w Pszczynie samorządowa spółka z o.o. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania ustawy z dnia 26.04.2024 r. 

o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku 
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regionalnym oraz niektórych innych ustaw, nadającej śląskiemu status języka 

regionalnego. 

13. Informacje Wójta i Przewodniczącej Rady. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do porządku obrad. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Bardzo proszę o głos. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Proszę bardzo Pani Wójt. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Wnoszę o zmianę do porządku obrad. Mianowicie wykreślenie z porządku obrad punktu 12. 

To jest podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta Rzeczpospolitej 

Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania ustawy z dnia 26 kwietnia 

bieżącego roku o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku 

regionalnym oraz niektórych innych ustaw nadającej śląskiemu status języka regionalnego 

z racji tego, iż uchwała ta już na dzień dzisiejszy jest bezprzedmiotowa oraz zwracam  

się o wprowadzenie do porządku obrad Rady Gminy punktu 12 o treści podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany uchwały numer LVI/567/2024 Rady Gminy Pawłowice z dnia 26 marca 

2024 roku w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących  

się w gminnej ewidencji zabytków. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa chciałby w tej materii zadać pytanie? W takim razie 

poproszę o przygotowanie systemu do głosowania. I jeżeli będziemy gotowi, to poproszę 

o głosowanie w pierwszej kwestii, czyli wykreślenie punktu dwunastego.  

Głosowanie w sprawie: wykreślenia z porządku obrad pkt. 12 tj."12. Podjęcie 

uchwały w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 

o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania ustawy z dnia 26.04.2024 r.  

o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku 

regionalnym oraz niektórych innych ustaw, nadającej śląskiemu status języka 

regionalnego" 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Marek 

Krupka, Henryk Opacki, Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Helena Wosińska, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Bogusława Pietrek 

Poproszę w takim razie teraz o głosowanie o przyjęcie punktu dwunastego.  

Głosowanie w sprawie: wprowadzenia do porządku posiedzenia pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVI/567/2024 

Rady Gminy Pawłowice z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków. 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Marek 

Krupka, Henryk Opacki, Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Helena Wosińska, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Bogusława Pietrek 
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W związku z tym będziemy procedowali teraz już według nowej kolejności. Język śląski jest 

pięknym językiem, przynajmniej w mojej opinii. Można by powiedzieć, że Śląsk to piękna 

paleta różnych kolorów. Zawsze byłem po pierwsze warszowiczaninem, po drugie 

Ślązokiem, a po trzecie Polakiem. Traktowanie nas przez niektórych jak ukrytą opcję 

niemiecką jest dla mnie po prostu smutne. Kilkunastokrotnie reprezentowałem Polskę na 

Mistrzostwach Świata czy Europy, i zawsze starałem się, ażeby to robić godnie, godnie jako 

Polak. Uważam, że bycie Ślązokiem nie stoi w sprzeczności z byciem Polakiem.  

Ad. 3 

Przechodzimy do punktu trzeciego zatwierdzenie protokołów z 57 sesji z dnia 30 kwietnia 

2024 i pierwszej sesji z dnia 7 maja 2024. Projekty protokołów radni mieli udostępnione 

na tabletach, są udostępnione w BIP. Nie wpłynęły żadne poprawki, w związku z czym 

protokoły uważam za przyjęte.  

Ad. 4 

Odczytam teraz wykaz pism, jakie wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym. Pierwsze, 

pismo Śląskiego Związku Gmin i Powiatów i Zarządu Ruchu Autonomii Śląska w sprawie 

apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej o podpisanie ustawy o zmianie ustawy  

o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku regionalnym. Drugie, informacja 

o sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. Trzecie, skonsolidowany bilans jednostki samorządu 

terytorialnego gminy Pawłowice za rok 2023. Czwarty, sprawozdanie finansowe gminy 

Pawłowice za 2023 rok. Piąty, skarga na Wójta Gminy Pawłowice dotycząca dostępu  

do danych przestrzennych i procesu planowania przestrzennego. Szósty, postanowienie 

Naczelnego Sądu Administracyjnego oddalające skargę kasacyjną w przedmiocie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Siódmy, Raport z wykonania 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii w 2023 roku. Osiem, sprawozdanie z realizacji programu 

współpracy gminy Pawłowice na rok 2023 z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie. Dziewięć, Uchwała Pierwszego Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z dnia 29 maja 2024 r. dotycząca pozytywnego 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Pawłowice za 2023 rok.  

Ad. 5 

Poproszę Panią Wójt o informację z działalności międzysesyjnej. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Szanowni Państwo, przedstawię sprawozdanie z działalności Wójta, z działalności Urzędu  

i gminnych jednostek organizacyjnych za okres od 30 kwietnia do dnia dzisiejszego.  

W okresie międzysesyjnym wykonanie budżetu gminy ogółem na 30 kwietnia dochody 

wykonano w wysokości 39% planu, to jest 61 087 984 zł. Natomiast wydatki są wykonane 

w wysokości 25,7% planu, czyli 45 134 302 zł. Zadłużenie gminy na dzień 28 maj wynosi 

2 109 425 zł. Jest to kwota z tytułu zaciągniętych pożyczek w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na dopłatę do kotłów. W Referacie Podatków  

i Opłat wykonano szereg czynności, m.in. wystawiono 234 upomnienia z tytułu zaległości 

w zapłacie drugiej raty podatku od nieruchomości rolnego i leśnego. Tutaj termin upływał 

15 maja oraz wystawiono aż 126 upomnień z tytułu zaległości w zapłacie pierwszej raty 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Rozliczono również wpłaty z tytułu 

podatku rolnego za okres od 1 stycznia do 15 maja bieżącego roku, które wyniosły 861 

746 zł. W Referacie Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia w ramach procedury 

sporządzania projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

obejmującego fragment obszaru pomiędzy ulicą Spacerową i ulicą Wyzwolenia trwa 

ponowne uzgadnianie i opiniowanie tego planu. W zakresie realizacji projektu planu 

ogólnego w prasie, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicach ogłoszeń na terenie 

gminy zamieszczono obwieszczenie zawierające informacje o tym, że można składać  

do 28 czerwca wnioski. Przygotowane są również zawiadomienia do 44 organów i instytucji 

o przystąpieniu do sporządzenia planu ogólnego. Zaplanowano również dwa spotkania  

na terenie gminy dla wszystkich mieszkańców. Pierwsze spotkanie 19 czerwca w OSP  

w Warszowicach, drugie natomiast 20 czerwca w OSP w Golasowicach. Spotkania będą  

w godzinach popołudniowych i planuje się, żeby na tych spotkaniach również uczestniczyli 
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urbaniści i przekazywali mieszkańcom informacje o tym, jakie wnioski można składać  

do planu ogólnego. W okresie międzysesyjnym również JAS FBG potwierdził zgodę  

na sprzedaż terenu na rzecz gminy Pawłowice przy Domu Kultury i Wodnym Placu Zabaw, 

przedstawiając swoje warunki. Przygotowano projekt porozumienia, który został przez JAS 

FBG zatwierdzony i podpisany. Także będziemy dalej procedować temat zakupu.  

W zakresie Referatu Infrastruktury Komunalnej gmina przekazała środki finansowe  

w kwocie 50 718 zł w ramach umowy o współfinansowanie kosztów programu Kolej Plus. 

Dla poprawy bezpieczeństwa na drodze powiatowej ulicy Śląskiej w Krzyżowicach powstał 

nowy odcinek chodnika, o który wnioskowali również mieszkańcy i przy którym będą 

zatrzymywać się autobusy komunikacji lokalnej oraz MZK. W ramach przygotowań  

do ogłoszenia przetargu na przewoźnika komunikacji lokalnej rozpoczęliśmy prace 

związane z restrukturyzacją obecnych tras komunikacji. Zlecono również do Gminnego 

Zespołu Komunalnego przeprowadzenie kompleksowych prac porządkowych oraz 

remontowych przystanków na terenie gminy. W zakresie oświetlenia drogowego 

opracowano dokumentację na modernizację oświetlenia na terenie gminy w ramach 

Funduszu Polski Ład. Przekazano również dane do przeprowadzenia postępowania na zakup 

energii dla gminy Pawłowice na lata 2025-2027. Przetarg przeprowadzi zewnętrzna firma 

Voltra w ramach grupy zamówienia obejmujących kilkanaście gmin. Zapotrzebowanie 

zgłoszone przez naszą gminę to 4776 MWh. W ramach tego ujęte są wszystkie budynki 

gminne, oświetlenie uliczne, jednostki organizacyjne, w tym oświatowe, za wyjątkiem 

jednostek, które posiadają panele fotowoltaiczne. Termin składania ofert, z racji tego,  

że jest to przetarg unijny, upływa 20 czerwca. Przeprowadzono również z sołtysami 

przeglądy, wieczorne przeglądy oświetlenia ulicznego na terenie gminy. W zakresie 

utrzymania dróg trwają prace związane z remontami cząstkowymi dróg gminnych. Również 

trwają prace i odbiory w ramach letniego koszenia dróg gminnych, pierwsze koszenie 

poboczy dróg. Wykonano również remont nawierzchni ulicy Podróżnej w sołectwie 

Pawłowice. Ogłoszono zapytanie ofertowe na wykonanie aktualizacji operatów 

wodnoprawnych dla urządzeń wodnych przy drogach gminnych. W zakresie inwestycji 

drogowych zadania projektowe: trwa projektowanie przebudowy odcinka ulicy Mickiewicza 

wraz z budową drogi obsługującej tereny inwestycyjne w Pawłowicach. Ulica Pieczarkowa: 

zakończyła się procedura odwoławcza w Urzędzie Wojewódzkim. Wojewoda podtrzymał 

rygor wykonalności dla decyzji ZRID dotyczącej ulicy Pieczarkowej. Zadania budowlane 

realizowane przez nas to budowa ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach i ulicy Bocznej  

w Jarząbkowicach. Trwają aktualnie prace brukarskie i wykonanie poboczy. Planowany 

termin zakończenia zadania na przełomie miesiąca lipiec-sierpień. Prace realizowane  

na drogach innych zarządców dróg to remont ulicy Śląskiej i Boryńskiej w Warszowicach. 

9 maja odbyło się spotkanie w Urzędzie Gminy z przedstawicielami Starostwa 

Powiatowego, Powiatowego Zarządu Dróg, wykonawcy robót, a także z przedstawicielami 

Rady Sołeckiej Warszowice oraz przedstawicielami Rady Gminy. Na spotkaniu omówiono 

termin i zakres prac na ulicy Boryńskiej. Planowane jest rozpoczęcie robót drogowych  

w czasie wakacji. To jest w drugiej połowie miesiąca lipca. Kolejne zadanie to przebudowa 

drogi powiatowej ulicy Zebrzydowickiej. Zaplanowane prace asfaltowe na 27-29 maja 

zostały niestety przerwane z powodu awarii wytwórni mas bitumicznych. Wznowienie ma 

nastąpić 5-6 czerwca, środa-czwartek w tym tygodniu. Przebudowa drogi powiatowej ulicy 

Zwycięstwa w Krzyżowicach: przeprowadzono badania konstrukcji drogi. Aktualnie 

wznowiono prace brukarskie na chodniku. Do końca czerwca planowany jest termin 

zakończenia umowy. W zakresie inwestycji kubaturowych budowa skateparku, pierwszy 

etap: dokumentacja projektowa jest w trakcie opracowania. Ma zostać dostarczona  

do Urzędu Gminy 19 czerwca. W zakresie zakupu urządzeń siłowni terenowej Pawłowice 

nadal nie mamy odpowiedzi z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków Delegatura  

w Bielsku-Białej, także czekamy na odpowiedź. Zamontowanie windy w Domu Ludowym 

na Pniówku, wysłano do Biura Projektowego potwierdzenie wyboru koncepcji i firma 

projektowa w terminie do 29 lipca dostarczy do nas komplet dokumentacji. W zakresie 

modernizacji budynku Ośrodka Pomocy Społecznej wykonanie audytu energetycznego 

budynku, dokumentacja projektowo-kosztorysowa oraz wymiana instalacji nastąpi  

do 30 lipca. Koszt tych zadań to 42 558 zł. Kolejne zadanie to modernizacja pomieszczeń 

kuchennych w Publicznym Przedszkolu Modrzewiowy Ogród w Pawłowicach. Tam trwa 

uzgadnianie zmian lokalizacyjnych z projektantem, który opracowuje dokumentację 

techniczną. Dokumentacja powinna być gotowa do 19 czerwca. W zakresie prac 
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budowlanych, budowa domu ludowego w Krzyżowicach, trwa uzgadnianie wyboru 

przedstawionych przez KWK Pniówek trzech wariantów zbiornika p.poż., oraz zmian 

związanych z kolizjami na budowie. W zakresie przebudowy instalacji wody użytkowej  

w Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach na podstawie podpisanej umowy firma wykona 

przebudowę instalacji do 9 sierpnia. Rozpoczęcie robót nastąpi w miesiącu czerwcu. 

Wymiana płyt poliuretanowych na placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Warszowicach: 

odbyła się w maju już trzecia i zarazem ostatnia licytacja demontowanych płyt 

poliuretanowych, na podstawie której sprzedano część tych płyt. Pozostałe płyty zostaną 

przekazane przez wykonawcę do utylizacji. Trwa przygotowanie dokumentów do zapytania 

na wymianę płyt, natomiast roboty zostaną przeprowadzone w okresie wakacyjnym. Jest 

to zadanie realizowane również z funduszu sołeckiego. W zakresie wymiany nawierzchni 

boiska w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Krzyżowicach przeanalizowano otrzymaną 

ekspertyzę budowlaną z Kopalni Pniówek i przekazano stanowisko gminy. Po uzyskaniu 

informacji od kopalni planujemy niezwłocznie ogłosić przetarg, tak żeby móc już dzieci 

wpuścić wraz z nowym rokiem szkolnym na obiekt. W zakresie zagospodarowania terenu 

przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym Pawłowice zlecono wykonanie przedmiaru kosztorysu 

inwestorskiego oraz specyfikacji wykonania odbioru robót budowlanych na podstawie 

dokumentacji wykonanej przez szkołę. Modernizacja ośrodka zdrowia przy ulicy Kruczej  

na Pniówku. Zaakceptowano wariant koncepcji do realizacji dokumentacji projektowej. 

Dokumentacja projektowa będzie wykonana do 30 czerwca. Jednocześnie wystąpiła gmina 

do Kopalni o zwrot kosztów tytułem szkód górniczych. Do 31 czerwca ma być gotowa 

ekspertyza. W zakresie modernizacji łazienki dla niepełnosprawnych w Ośrodku Pomocy 

Społecznej, tam trwa również realizacja tego zadania. Termin wykonania do 30 września. 

W zakresie budowy ścieżki edukacyjnej "EkoZagajnik u Kornela", lada moment zostanie 

wyłoniony wykonawca na realizację tych zadań. W zakresie "Zawodowcy w gminie 

Pawłowice" modernizacja pracowni w Zespole Szkół Ogólnokształcących przekazano 

materiały do ogłoszenia przetargu. W Gminnym Zespole Komunalnym w okresie 

międzysesyjnym wykonano malowanie sali lekcyjnej w Zespole Szkół Ogólnokształcących. 

Trwają również prace remontowe w budynku komunalnym w Golasowicach przy Norwida. 

Wykonano prace przygotowawcze i uruchomiono Wodny Plac Zabaw w sołectwie Osiedle 

Pawłowice. Wykonano rozliczenie sezonu grzewczego na budynkach gminnych 

ogrzewanych węglem. Trwają prace remontowe placu zabaw w sąsiedztwie Miasteczka 

Ruchu Drogowego. Całość prac oraz koszty ponosi przedsiębiorca górniczy. Jesteśmy  

na bieżąco z wykonawcą. Mamy informację, że termin wykonania, czyli koniec czerwca jest 

niezagrożony. Również w Gminnym Zespole Komunalnym wykonano przeglądy obiektów 

wielkopowierzchniowych będących własnością gminy. W zakresie ochrony środowiska  

i rolnictwa: 21 maja bieżącego roku otwarto przetarg na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów w okresie od 1 lipca bieżącego roku do 30 czerwca 2025 roku. Na obsługę każdego 

z sektorów została złożona tylko jedna oferta, co zdarzyło nam się po raz pierwszy. Wartość 

zamówienia wynikająca z ofert wynosi 7 787 322 zł, co w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca wraz z kosztami obsługi systemu wynosi blisko 40 zł miesięcznie. 

Analizowaliśmy możliwość obniżenia stawki. W wyniku przeprowadzonych kalkulacji 

ustalono, że minimalna stawka zapewniająca finansowanie systemu bez dodatkowych strat 

wynosi 37,50 zł, przy założeniu, że ilość odebranych odpadów w stosunku do ubiegłego 

roku nie wzrośnie. Przedstawiono i analizowano różne warianty wysokości stawki za opłaty. 

Ostatecznie zaproponowano wysokość stawki opłaty na poziomie 36 zł oraz stawkę 

zwolnienia z tytułu kompostowania w wysokości 3 zł, czyli bez zmian z zastrzeżeniem,  

że szacunkowa strata w finansowaniu systemu odbioru odpadów komunalnych po roku  

w budżecie gminy będzie wynosić około 300 tys. zł. W referacie również trwają działania 

związane z przygotowaniem dofinansowania dla spółek wodnych. Trzy działające na terenie 

gminy spółki wodne złożyły wnioski o dofinansowanie na wykoszenie i konserwację rowów 

melioracyjnych w bieżącym roku na łączną kwotę 143 tys. zł. Ośrodek Pomocy Społecznej 

otrzymał środki finansowe w wysokości 28 385 zł z przeznaczeniem na poprawę 

bezpieczeństwa i możliwości samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób 

starszych poprzez dostęp do tzw. opieki na odległość w ramach realizacji Programu 

Korpusu Wspierania Seniorów. To są te tzw. opaski. Uczestnicy placówki wsparcia 

dziennego Różowe Okulary aktywnie brali udział w cyklicznych zajęciach sportowych, 

kreatywnych zajęciach plastycznych oraz w warsztatach z logopedą. Ponadto 

kontynuowane są również cykliczne działania ośrodka, a mieszkańcom gminy udzielana 
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jest potrzebna im pomoc. W zakresie spraw obywatelskich w maju odbywały się spotkania 

z mieszkańcami z cyklu Dbamy o siebie. Tematyka majowa dotyczyła udzielenia pierwszej 

pomocy w nagłych wypadkach, zdrowej diety. Spotkania odbywały się w sołectwach, 

Pawłowice Osiedle, Jarząbkowice, Golasowice, Pielgrzymowice, Warszowice  

oraz w Krzyżowicach. Kolejne spotkania poświęcone będą tematyce ziołolecznictwa. 

Ustalono również w referacie i uzgodniono przejścia procesji Bożego Ciała w pięciu 

parafiach katolickich. O ustalonych trasach procesji zostali poinformowani zarówno 

Komisariat Policji, jak również Gminny Zespół Komunalny celem uporządkowania tras 

przejścia procesji. W Gminnym Zespole Oświaty rozpoczęto zbieranie wniosków na dowóz 

uczniów do szkół specjalnych na rok szkolny 2024-2025. Wyliczono również koszty 

pokrycia dotacji za okres od stycznia do kwietnia udzielonej przez gminę na dzieci 

uczęszczające z innych gmin do przedszkoli publicznych prowadzonych przez naszą gminę. 

W Gminnym Ośrodku Sportu 1 maja ruszyła czwarta edycja Pawłowickiej Ligii Tenisa 

Ziemnego. W bieżącym sezonie w lidze rywalizować będzie 29 zawodników. 1 maja 

uruchomiono zapisy na jubileuszowy X Bieg Pawłowicki, Bieg Dzieci i Młodzieży oraz 

Sztafety Rodzinne. Impreza odbędzie się w dniach 31 sierpnia oraz 1 września. Od 6 maja 

ruszyły również stałe zajęcia z nauki jazdy na rolkach, wrotkach. Zajęcia odbywają  

się w każdy poniedziałek o godzinie 18 w Centrum Multidyscyplinarnym. Od 5 czerwca  

do końca wakacji będą prowadzone szkolenia z instruktorem z jazdy na hulajnogach, 

deskorolkach i rolkach sportowych. Instruktor będzie sfinansowany z pozyskanych środków 

z programu Przyjazne Otoczenie z Polskich Sieci Energetycznych. Przeprowadzono również 

w Gminnym Ośrodku Sportu procedurę zakupu i podpisano umowę na dostawę 

autonomicznego robota czyszczącego przeznaczonego do utrzymania czystości na obiekcie 

hali sportowej. Wartość tego urządzenia to 159 tys. zł. Podpisano również umowę  

na wymianę nawierzchni sportowej na boisku zadaszonym przy Gminnym Ośrodku Sportu. 

Wartość inwestycji to 292 tys. zł. Prace rozpoczną się 24 czerwca. Zakupiono 4 dodatkowe 

bramki treningowe na boisko trawiaste w Golasowicach oraz zakupiono i zamontowano 

wiatę przy obiekcie boiska trawiastego w Pawłowicach. Gmina Biblioteka Publiczna  

w okresie międzysesyjnym zorganizowała szereg spotkań w ramach klubów bibliotecznych, 

czy też klubu miłośnika historii, klubu czytelnika oraz zorganizowano wyjazdowe spotkanie 

klubu czytelniczek filii z Pielgrzymowic. W ramach spotkania dla dzieci rozpoczął się cykl 

spotkań autorskich z mieszkańcem naszej gminy, nauczycielem - wędkarzem, który napisał 

również książkę dla dzieci. W filii w Golasowicach przeprowadzono warsztaty  

dla przedszkolaków. Odbyły się pierwsze cykliczne zajęcia dla najmłodszych. W ramach 

spotkań dla dorosłych odbyło się spotkanie autorskie z Panem Robertem Małeckim, 

dziennikarzem, filozofem oraz autorem bestsellerowych powieści kryminalnych. Ponadto  

w ramach Ogólnopolskiego Tygodnia Bibliotek, Biblioteka Centralna i filie zorganizowały 

szereg imprez dla czytelników. W okresie międzysesyjnym Gminy Ośrodek Kultury 

zorganizował XVI Regionalny Konkurs Plastyczny Malujemy z Natury. Do tegorocznego 

konkursu plastycznego zgłosiło się 60 osób. Na pawłowickiej scenie GOK-u wystąpili artyści 

z Teatru Muzycznego Castello z operetką Wesoła Wdówka. W galerii drugie piętro otwarto 

wystawę prac malarskich, Art-eqipy, uczestników warsztatów dla dzieci i młodzieży  

w sezonie artystycznym 2023-2024. Wystawa potrwa do 7 czerwca. W Centrum Kultury 

również odbyła się dyskoteka dla dojrzałych. W zabawie wzięło udział 35 osób. W dyskotece 

uczestniczyli również nasi goście z zaprzyjaźnionej gminy z miasta Verquin. Dnia 25 i 26 

maja obchodziliśmy święto gminy Pawłowice. Były to już XXXI dni Pawłowic. Gwiazdą 

tegorocznych Dni Gminy Pawłowice był zespół Pektus. Równolegle w Pawłowickim parku 

prowadzone były przez klauna animacje dla dzieci. Tradycyjnie podczas imprezy były 

stoiska gastronomiczne z zabawkami oraz Luna Park. Uczniowie pierwszych klas szkół 

podstawowych z terenu gminy Pawłowice wzięli udział w spotkaniach organizowanych przez 

Gminy Ośrodek Kultury, Komendanta Powiatowego Policji w Pszczynie oraz Wojewódzki 

Ośrodek Ruchu Drogowego. Akcja miała na celu przygotowanie najmłodszych  

do bezpiecznego poruszania się po drogach podczas wakacji. W Referacie Promocji  

i Integracji Europejskiej 22 maja w telewizji TVT wyemitowano program Echa Regionów. 

Od 22 do 24 maja w gminie w ramach współpracy partnerskiej przebywali goście  

ze stowarzyszenia z Verquin. Gmina jest w trakcie organizacji Śląskiego Święta Karpia. 

Święto to odbędzie się 30 czerwca w parku przy Inhalatorium. Przygotowano również 

Raport o stanie gminy za rok 2023, który przekazano do Rady Gminy 31 maja. W Referacie 

Organizacyjnym odbył się szereg imprez w ramach dotacji dla organizacji pozarządowych 
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oraz w ramach inicjatywy lokalnej koordynowanej przez pracowników Urzędu Gminy, jak  

i pracowników Gminnego Ośrodka Kultury. W Urzędzie Gminy pełnione były dyżury, dyżury 

pracownika szkód górniczych oraz pracownika Zakładu Ubezpieczeń Społecznych.  

W zakresie zamówień publicznych postępowania na etapie rozstrzygnięcia: i te zadania, 

które teraz wymienię, będziemy chcieli w tym tygodniu rozstrzygnąć tj. rozbudowa ulicy 

Pieczarkowej, odbiór, zagospodarowanie odpadów, budowa budynku zaplecza sportowego 

przy boisku w Warszowicach oraz letnie utrzymanie dróg powiatowych. Postępowania  

na etapie ogłoszenia to mamy budowa i przebudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. 

To jest 8 zadań dofinansowanych z Polskiego Ładu na kwotę 8 milionów. Kolejne zadanie 

to remonty wielkopowierzchniowe dróg gminnych. Budowa instalacji fotowoltaicznych 

trzeci etap to są carparki w dwóch miejscach w Pielgrzymowicach i w Pawłowicach oraz 

dostawa artykułów spożywczych dla Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Pawłowice. 

Postępowania ogłoszone to przebudowa mostu ulica Lipowa w Golasowicach. Termin 

składania ofert 18 czerwiec. W Referacie Informatyki pracownicy uczestniczyli  

w szkoleniach w zakresie cyberbezpieczeństwa. Aktualnie jest szereg kontroli 

przeprowadzanych przez instytucje zewnętrzne w zakresie realizacji przepisów dotyczących 

zabezpieczeń gmin od cyberprzestępstw. Rozeznajemy również temat map tyflograficznych 

dla osób z różnymi stopniami niepełnosprawności, gdyż mamy środki zewnętrzne  

na to pozyskane oraz aktualizowane były materiały promocyjne wyświetlane  

na przystankach powstałych w ramach projektu elektromobilność. W Biurze Funduszy 

Zewnętrznych 30 kwietnia złożono wniosek o dofinansowanie w ramach programu 

Sportowa Polska. Złożyliśmy wniosek o termomodernizację obiektu sportowego Gminnego 

Ośrodka Sportu. Wnioskowana kwota to 1 mln zł. 17 maja również złożono wniosek  

o darowiznę do Fundacji Jastrzębskiej Spółki Węglowej na zadanie dotyczące oznakowania 

tras rowerowych na terenie gminy. Ponadto w okresie międzysesyjnym 30 kwietnia 

Dyrektorzy jednostek oraz pracownicy urzędu złożyli swoje oświadczenia majątkowe  

za ubiegły rok. Ogłoszony został nabór na stanowisko inspektora do Referatu Inwestycji. 

Termin składania ofert wyznaczony jest na dzisiaj do 17. Aktualnie wpłynęły dwie oferty. 

Nabór jest w trakcie rozstrzygania. 13 maja zakończona została kontrola finansowa 

Regionalnej Izby Obrachunkowej u nas w Urzędzie Gminy. Rozpoczęliśmy również 

realizację projektu unijnego szkolenia kadr jednostek samorządowych na terenie 

Subregionu Centralnego Województwa Śląskiego etap pierwszy, realizowanego  

w porozumieniu ze Związkiem Gmin i Powiatów Subregionu Centralnego. Ponadto 

uczestniczyłam 10 maja w Walnym Zgromadzeniu Akcjonariuszy Katowickiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej, na którym odwołano dotychczasowego prezesa i powołano nowego. 

13 maja zorganizowałam spotkanie z sołtysami. 23-24 maja brałam udział w konferencji  

i odbierałam nagrodę dla gminy Pawłowice. Gmina zajęła czwarte miejsce w kategorii 

gminy wiejskiej w XII edycji rankingu Perły Samorządu 2024 organizowanym przez 

dziennik Gazetę Prawną. Ocenie podlegały dane z gospodarki, edukacji, zdrowia i opieki, 

środowiska i adaptacji do zmian klimatu. 29 maja uczestniczyłam w spotkaniu  

w Międzygminnym Związku Komunikacyjnym w Jastrzębiu. Temat poruszany dotyczył 

właśnie reorganizacji naszych linii, jak i pozyskania danych dotyczących tematu, czy 

występować z MZK, czy też pozostać. 29 maja również uczestniczyłam w obchodach Dnia 

Strażaka w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Pszczynie. 1 czerwca 

uczestniczyłam w jubileuszowych obchodach 50-lecia Górniczego Klubu Sportowego 

Pniówek 74. 3 czerwca, czyli wczoraj, odbyło się spotkanie z sołtysami, na których 

omówiono bieżące problemy i sprawy. Dziękuję bardzo za uwagę. 

Sprawozdania stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

Ad. 6 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Przechodzimy do punktu szóstego. Proszę przewodniczących komisji o informacje.  

Na początek poproszę Przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego, Panią 

Karolinę Szymaniec-Mlicką. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuję. W okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła 

trzy posiedzenia w dniu 21 maja, 28 maja oraz w dniu dzisiejszym 4 czerwca. 21 maja 
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komisja miała miejsce poza Urzędem Gminy. Odwiedziliśmy sołectwo Pawłowice, gdzie 

mieliśmy okazję zapoznać się z najpilniejszymi inwestycjami i wyzwaniami, przed którymi 

stoi sołectwo. w kolejnych terminach będziemy odwiedzać kolejne sołectwa Gminy 

Pawłowice. 28 maja podczas posiedzenia Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego, 

opiniowaliśmy projekty uchwał w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności  

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych. W części wspólnej z Komisją 

Działalności Społecznej, opiniowaliśmy stawki uchwały w sprawie wyboru metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalaliśmy stawki takiej opłaty. 

Opiniowaliśmy także projekty uchwały dotyczące zmian w budżecie gminy Pawłowice  

oraz wieloletniej prognozie finansowej. Opiniowaliśmy także projekt uchwały, który  

co prawda został ściągnięty z porządku dzisiejszej sesji, dotyczący apelu do Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania ustawy  

o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku regionalnym 

nadającej śląskiemu status języka regionalnego. Tu na 13 obecnych radnych, 12 radnych 

poparło ten apel. W dniu dzisiejszym powróciliśmy do opiniowania uchwał budżetowych, 

zajęliśmy się także zaopiniowaniem uchwały dotyczącej dotacji dla zabytków w gminie 

Pawłowice. Dziękuję. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Poproszę pana Tomasza Żuchowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Działalności Społecznej. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ TOMASZ ŻUCHOWSKI 

W okresie międzysesyjnym komisja odbyła również trzy posiedzenia 21, 28 maja  

i 4 czerwca i tak w dniu 21 maja komisja pracowała nad tematami działalności organizacji 

pozarządowych i stowarzyszeń w gminie oraz analizy regulaminów konkursów o tytuł 

najlepszego sportowca gminy i regulaminów stypendialnych. Następnie kontynuowano 

komisję wraz z Komisją Gospodarki i Mienia Komunalnego w sołectwie Pawłowice Osiedle. 

Kolejne posiedzenie odbyło się 28 maja. Komisja zajmowała się tematem zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym finansowania działalności 

Szpitala Joannitas w Pszczynie, po czym również kontynuowaliśmy komisję wraz z Komisją 

Gospodarki i Mienia Komunalnego. I ostatnie posiedzenie odbyło się dziś tuż przed sesją 

wraz z Komisją Gospodarczą, pracowaliśmy nad tematami o których informowała przed 

chwilą Przewodnicząca Karolina Szymaniec-Mlicka. Dziękuję. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Komisji rewizyjnej Henryk Opacki. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ HENRYK OPACKI 

Dziękuję Panie Przewodniczący. W okresie międzysesyjnym odbyły się dwa posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, to jest 10 maja oraz 22 maja. W pierwszym terminie odbyła  

się kontrola rozliczeń dotacji i wydatków oraz realizacji inwestycji Wodociągów Pawłowice, 

wydatki w porównaniu do dwóch lat poprzednich. W dniu 22 maja kontrola działalności 

Gminnego Zespołu Komunalnego w Pawłowicach, koszty utrzymania zespołu w zakresie 

wykonywanych prac, robót, wydatki w porównaniu do dwóch lat poprzednich. Drugi punkt 

to kontrola wykonania budżetu gminy w roku 2023 oraz sporządzenie i opracowanie 

wniosku w sprawie protokołu do absolutorium. Dziękuję. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo i poproszę na koniec Panią Helenę Wosińską, Przewodniczącą Komisji 

skarg, wniosków i petycji. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI HELENA WOSIŃSKA 

W okresie międzysesyjnym Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyła żadnego 

spotkania. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Przystępujemy do rozpatrywania zasadniczych punktów dzisiejszej sesji. 

Materiały i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego oraz Komisji Działalności Społecznej w dniu 28 maja i 4 czerwca 2024. 
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Projekty uchwał radni mają udostępnione na tabletach, a mieszkańcy mają je widoczne  

w BIP.  

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Pawłowice 

na lata 2024-2028. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 4 głosy za 

i 1 wstrzymującym się. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. W takim razie 

przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej gminy Pawłowice na lata 2024-2028.  

Uchwała nr II/10/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Pawłowice na lata 2024–2028 została podjęta 14 głosami za. Uchwała 

stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Marek 

Krupka, Henryk Opacki, Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Helena Wosińska, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Bogusława Pietrek 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer LIII/528/2023 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2024. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, 

Komisję Działalności Społecznej 4 głosy za i 1 wstrzymującym się. Czy ktoś chciałby zabrać 

głos w tym punkcie. W takim razie przechodzimy do przegłosowania uchwały w sprawie 

zmiany uchwały numer LIII/528/2023 Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Pawłowice na rok 2024.  

Uchwała nr II/11/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/528/2023 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na 2024 rok 

została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Marek 

Krupka, Henryk Opacki, Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Helena Wosińska, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Bogusława Pietrek 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Pawłowice. Projekt uchwały 

uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za. Czy ktoś 

chciałby podjąć dyskusję w tym temacie? W takim razie przechodzimy do głosowania nad 

podjęciem uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych, oczyszczania 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Pawłowice.  

Uchwała nr II/12/2024 w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Pawłowice została podjęta 14 głosami za. Uchwała 

stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Marek 

Krupka, Henryk Opacki, Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Helena Wosińska, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Bogusława Pietrek 



10 
 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za, 1 głos przeciw, komisji Działalności 

Społecznej 4 głosy za. Czy ktoś chciałby podjąć dyskusję? Pan Kamil Wawrzyczek poproszę. 

RADNY KAMIL WAWRZYCZEK 

Co prawda Pani Wójt o tym wspominała bardzo szczegółowo, aczkolwiek myślę, że warto 

byłoby to tu jeszcze raz zaznaczyć. Niestety zostaliśmy postawieni w bardzo trudnej 

sytuacji i na każdy obszar oferenci złożyli tylko jedną ofertę, także na dobrą sprawę nie 

było konkurencji tutaj w tym zadaniu. No i tak jak tu wszyscy doskonale wiemy, ale warto 

to jeszcze raz zasygnalizować. Bardzo mocno dyskutowaliśmy nad tym, jakie te stawki 

przyjąć tak, żeby był wilk syty i owca cała. Spotkaliśmy się myślę, że nawet nie po środku, 

bo jednak zrobiliśmy dość duży ukłon w stronę mieszkańców i gdzieś tam kosztem środków 

budżetowych finalnie zdecydowaliśmy, że wchodzimy w jakąś tam zakładaną stratę  

na poziomie około 300 tysięcy złotych, czyli że będziemy po prostu dopłacać do całego tego 

zadania. Zobaczymy jak się to finalnie zamknie, jednakże no stawki i tak wzrosną istotnie, 

no i na to już większego wpływu niestety nie mamy. Także dziękuję. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Ze swojej strony chciałbym dodać, że są dwa takie stałe punkty gorących 

dyskusji w roku. Raz to podatki, dwa to koszty śmieci i niestety mam nadzieję,  

że zwyczajowo po gorących dyskusjach zwykle dochodzimy do jakiegoś wspólnego 

konsensusu, no bo, czy chcąc, czy nie chcąc musimy coś ustalić. Dziękuję. W takim razie 

poproszę o głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty.  

Uchwała nr II/13/2024 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty  

została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Marek Krupka, Henryk 

Opacki, Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil Wawrzyczek, 

Helena Wosińska, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Grzegorz Cyrulik 

NIEOBECNI (1) Bogusława Pietrek 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym finansowania działalności 

Szpitala Joannitas w Pszczynie samorządowa spółka z o.o. Projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Działalności Społecznej 4 głosy za, przy 1 wstrzymującym się. 

Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym temacie? W takim razie przechodzimy do głosowania 

nad podjęciem uchwały w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym finansowania 

działalności Szpitala Joannitas w Pszczynie samorządowa spółka z o.o.  

Uchwała nr II/14/2024 w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym 

finansowania działalności Szpitala Joannitas w Pszczynie samorządowa spółka  

z o.o. została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Marek 

Krupka, Henryk Opacki, Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Helena Wosińska, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Bogusława Pietrek 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały LVI/567/2024 Rady Gminy Pawłowice z dnia 

26 marca 2024 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 za i Komisji Działalności Społecznej 5 za. Czy ktoś 
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chciałby podjąć dyskusję w tym temacie? W związku z tym przejdziemy do głosowania nad 

podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały LVI/567/2024 Rady Gminy Pawłowice z dnia 

26 marca 2024 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących  

się w gminnej ewidencji zabytków.  

Uchwała nr II/15/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LVI/567/2024 Rady Gminy 

Pawłowice z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Marek 

Krupka, Henryk Opacki, Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Helena Wosińska, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Bogusława Pietrek 

Ad. 13 

Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. Proszę Pani Wójt. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Dziękuję bardzo za przegłosowanie wszystkich projektów uchwał. Nie mam dodatkowych 

informacji. Dziękuję. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Ja ze swojej strony chciałbym tylko przypomnieć, że 4 czerwca, 35 lat 

temu odbyły się pierwsze wolne wybory.  

Ad. 14 

W ramach wolnych głosów i wniosków pozwolę sobie na początek udzielić głosu 

wieloletniemu radnemu powiatowemu i etatowemu Członkowi Zarządu Starostwa - 

Powiatowego, Panu Grzegorzowi Nogłemu. 

CZŁONEK ZARZĄDU POWIATU GRZEGORZ NOGŁY 

Dzień dobry, Pani Wójt, Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Tak się złożyło,  

że inauguracyjna sesja tej kadencji Rady Gminy i Powiatu odbywała się w tym samym 

czasie w odstępie jednej godziny, dlatego nie mogłem przyjechać na Waszą sesję, a taki 

miałem pierwotny zamiar, stąd moja obecność dzisiaj tutaj. Chciałem Państwu przede 

wszystkim serdecznie pogratulować, pogratulować wszystkim, Pani Wójt, Państwu radnym, 

wszystkim, którzy na tę kadencję zostaliście wybrani przez mieszkańców w wyborach 

bezpośrednich ze swoich okręgów wyborczych i będziecie tutaj mieszkańców 

reprezentować. Nasze wybory powiatowe wyglądają nieco inaczej, jak Państwo wiecie, bo 

nie są to wybory bezpośrednie, są to wybory, w których decyduje metoda donta, ponadto 

są to wybory dwuetapowe, gdzie zarząd powiatu jest wybierany przez radę, przez nowo 

wybraną radę. Tak się złożyło, że moja funkcja w tym zarządzie pozostaje taka, jak była 

do tej pory, czyli jestem etatowym członkiem zarządu. Nie zmienia się też mój zakres 

obowiązków. Dlatego myślę, że w tych najważniejszych kwestiach, jakie są jakby naszymi 

wspólnymi sprawami, to znaczy sprawy dróg, sprawy komunikacji, sprawy szpitala, sprawy 

infrastruktury, architektury, myślę, że będziemy nadal współpracować tak jak to było  

i w poprzedniej kadencji. Nie będę przedłużał na zakończenie, tyle mówimy o przyszłości, 

to jeszcze krótko o przeszłości. Ten rok był taki dosyć istotny dla samorządu w ogóle  

w Polsce, a szczególnie powiatowego, gdyż w tym roku mija 25 rocznica utworzenia 

powiatów. W 1989 roku taka ustawa została podjęta i z tej okazji chciałem Państwu 

radnym, Państwu wszystkim przekazać wydaną przez nas broszurę, w której opisaliśmy  

te 25 lat. Czym się powiat zajmował, co zrobiliśmy w tym czasie. Wiele rzeczy tutaj 

wykonaliśmy wspólnie, za co też już bardzo dziękuję i wierzę, że jak za 5 lat, czy za 10 

wydamy suplement do tej broszury, to tych wspólnych spraw będzie również bardzo dużo. 

Serdecznie gratuluję i bardzo dziękuję za udzielenie mi głosu. Książeczki będą do wzięcia 

po sesji z tyłu. Dziękuję. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Jeszcze raz dziękuję. 
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WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Bardzo dziękujemy Panie Grzegorzu za życzenia, za gratulacje. Panu również składamy 

gratulacje wybranych wyborów i dalszego piastowania tego zaszczytnego stanowiska,  

a znając Pana zaangażowanie i nasze, wiemy, że będziemy dalej dobrze współpracować 

dla dobra naszej gminy, naszych mieszkańców. Dziękujemy Panu bardzo.  

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Ja również dziękuję, jesteśmy nierozerwalnie związani z powiatem i mam nadzieję,  

że będziemy dalej współpracować, tak jak współpracowaliśmy do tej pory. Poproszę 

jeszcze, zanim zapytam się radnych o wolne wnioski, poproszę jeszcze Panią Hannę J., 

mieszkankę Pawłowic, która prosiła nas o zabranie głosu. 

MIESZKANKA PAWŁOWIC HANNA J. 

Dzień dobry, witam bardzo wszystkich serdecznie. Ja przychodzę z dosyć trudną sprawą, 

o której było dzisiaj już wspomniane. Jednak chciałabym zaznaczyć na początku,  

że przychodzę jako mieszkanka gminy Pawłowice od urodzenia i przychodzę w roli 

reprezentantki mieszkańców ulicy Polnej. Dlatego, że kwestia dla nas jest naprawdę 

niezwykle istotna. Nie jestem pewna, czy wszyscy są zaznajomieni ze sprawą, ale pomiędzy 

drugą a trzecią linią zabudowy ma powstać droga Pieczarkowa, która ma być drogą 

dojazdową, żeby zabudować trzecią linię zabudowy. Ma być na 9 metrów, z chodnikiem,  

z latarniami. Planowana droga, na którą się zgodziliśmy kupując działki, czy nieruchomości 

jako mieszkańcy, miała być na 6 metrów. Czyli wąska droga dojazdowa. Teraz ma być to 

9 metrów z chodnikiem, nie rozumiem dlaczego. Ta droga przeszkadza nam dlatego,  

że nasze płoty, które budowaliśmy w trakcie przeprowadzek, czy też właśnie budowy 

domów, były wyznaczone pod pierwotny plan 6 metrów. Aktualnie poszerzając tą drogę, 

płoty musimy przesunąć, co wiąże się naprawdę z wieloma problemami dla nas, bo jest to 

wycinka drzew. A nie ukrywajmy, że gmina Pawłowice szczyci się tym, że ekologia jest dla 

nas naprawdę jedną z istotnych rzeczy. Kolejna rzecz to zasypywanie naturalnych 

zbiorników wodnych, które stoją na drodze budowy tej drogi. Dodatkowo jest problem  

u nas z podtopieniami. U mnie na przykład bardzo często podczas większych opadów 

deszczu zalewa piwnica i powstał rów melioracyjny, żeby nas nie zalewało. Podczas budowy 

tej drogi musimy go zniszczyć. Nie jesteśmy pewni, czy po podniesieniu chodnika ryzyko 

zalania nie będzie dla nas jeszcze poważniejsze. Strażacy nieraz u nas byli, więc na pewno 

wiedzą, o co chodzi. Odwołań było dużo. My nie byliśmy świadomi tego, co się dzieje, nie 

byliśmy świadomi tego, że plany się zmieniły. Dostałyśmy po prostu pocztą specustawę  

i prawnie nie jesteśmy w stanie nic już zrobić. Dlatego jestem tutaj, żeby powiedzieć,  

że tworzymy wspólnotę jako mieszkańcy gminy i chciałabym, żeby wysłuchano nas,  

że naprawdę nie chcemy tej drogi aż tak szerokiej. Chcemy pójść na kompromis  

i chcielibyśmy, żeby ta droga dojazdowa powstała, ale żeby to była tylko i wyłącznie droga 

dojazdowa. Dobrze, dziękuję ślicznie. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Ja ze swojej strony obiecuję, że jeszcze z pewnością powrócimy do tego 

tematu na komisji. Czy z radnych ktoś chciałby zabrać głos w wolnych wnioskach. Nie 

widzę. W związku z tym.  

Ad. 15 

Szanowni Państwo przechodzimy do punktu piętnastego, w którym mogę określić,  

że zamykam drugą sesję Rady Gminy Pawłowice. Dziękuję bardzo wszystkim. 
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